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Abstract :

The subject of this study is essentially focusing on the most important Significances
disregarded and absent on the level of the creator and the receiver ,and the extent of the
contribution of dismantling Strategy to highlight that particularly the differance Saying
in the novel " Kharait li Chahwat Aleyl" ,written by Bachir Mefti .

And indeed ,The creative'Self" went on the through the inaginator discourse for
exposing and eroding the reality on its different sides cultural ,political and Social and this
"Self"indirectly declares the necessity to re —examine the various relations that govern
them in reorder to dismantle the various data , Sediments and fears have been governing
and directing all of them.

Key words : Dismantling —Redding —Novel —Defferance .

Résumé :

Cette étude aborde essentiellement les principales significations non-exprimées au niveau
du scripteur et du récepteur, ainsi que la contribution de la stratégie de constructive pour

le démontrer, en particulier la différance dans le roman : « Khara’it li chahouat ellayle »
de Bachir Mefti..

En effet, la personne créatrice décrit le réel qui reflete la vie culturelle, sociale et
politique. Aussi elle invite implicitement a revoir les maintes relations qui les gerent, dans
le but de déconstruire les réglements qui les régissent el les sous-entendent.

Les mots clés : lecture, déconstruction, roman, la différance.
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